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 PROTOKÓŁ nr XXXVI/2017 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia  28 listopada 2017 roku 

w sali remizy OSP w Opatowie 

Godzina  rozpoczęcia 14
00

, godz. zakończenia 16
30 

Na 15 radnych obecnych na sesji 14 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1.  Wójt Gminy                - Bogdan Sośniak  

2.  Sekretarz Gminy  - Jerzy Szyja 

3. Skarbnik Gminy   - Zbigniew Kowalik  

4. Radca Prawny   - Wanda Balas  

5. Sołtysi  wg listy obecności załączonej do protokołu 

6. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

2. Przedstawienie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołu 

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów  

6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a. zmian w budżecie gminy na 2017r  

b. zmian w  Wieloletniej Prognozie  Finansowej gminy Opatów na lata 2017-2022    

c. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

d. obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na obszarze Gminy Opatów 

e. ustalenia stawek podatku od nieruchomości, opłaty targowej 

f. uchwalenia Programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018r.  

g. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Jana Ciszewskiego w Waleńczowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im.  Jana 

Ciszewskiego w Waleńczowie 
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h. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Marii Konopnickiej  w Opatowie  w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Marii 

Konopnickiej  w Opatowie  

i. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Tadeusza Kościuszki w Wilkowiecku ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza 

Kościuszki w Wilkowiecku  

j. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Juliana Tuwima w Złochowicach  w ośmioletnią Szkołę Podstawową im Juliana 

Tuwima w Złochowicach   

k. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 

Iwanowicach Dużych  w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Iwanowicach Dużych  

l. przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Opatów 

 

7.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

8. Sprawy bieżące 

9. Zakończenie XXXVI  zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Przewodniczący RG zapoznał z proponowanym porządkiem  obrad. Do porządku nie 

zgłoszono uwag ani wniosków. 

Ad-3. 

Protokół z sesji Rady Gminy z dnia   31 października 2017r  został  przyjęty 

jednogłośnie, bez uwag. 

Ad-4 i Ad-5. 

Informacja Wójta Gminy o bieżącym funkcjonowaniu gminy między sesjami:  

- do Radnych został dostarczony projekt budżetu na 2018 rok, teraz rozpocznie się 

procedura nad uchwalaniem budżetu.  

- trwają prace przy kanalizacji w Iwanowicach Dużych, do końca listopada 2018r 

firma ma czas na zrealizowanie zadania wyłonionego przetargiem   
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- zakończono pierwszy etap budowy drogi na ul. Leśnej w Złochowicach  

- czeka nas w przyszłym roku  remont drogi na ul. Posadówka w Waleńczowie ,  

- kończą się zadania z funduszów sołeckich  

- trwają postępowania przetargowe na wywóz odpadów oraz przetarg na dostarczanie 

energii elektrycznej do obiektów komunalnych i oświetlenia drogowego   

- zakupiono samochód dla potrzeb Urzędu 

- realizowane są wyroki Sądowe dla Stowarzyszenia „Nasza Szkoła” oraz związane z 

Sylwią Marchewką 

- kontynuowany jest remont pomieszczeń w budynku po Szkole Podstawowej w 

Opatowie z przeznaczeniem na Bibliotekę  

- mieszkanie po Państwu Gadek w Agronomówce w Opatowie chcemy przystosować 

do pomieszczeń  administracyjnych  

Ad-6.  

a. Uchwała w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2017r.  

Wyjaśnienia do projektu budżetu oraz WPF radni otrzymali na piśmie: 
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Uchwała Nr 156/XXXVI/2017 w sprawie  zmian w budżecie na 2017 rok podjęta 

została jednogłośnie.  

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  zmian w  Wieloletniej Prognozie  

Finansowej gminy Opatów na lata 2017-2022   podjęta została jednogłośnie.  

 

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

podjęta została jednogłośnie.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i  Finansów zapoznał z  

propozycjami  Komisji dot.  stawek  podatków od nieruchomości i rolnego na 2018 rok: 

Podatek rolny – 45 zł   

Podatek leśny – 191,06 zł  

Podatek od nieruchomości 

1.Od budynków mieszkalnych lub ich części zł/m2 – 0,54  zł –  

2.Od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej zł/m2 

– 16,80 zł  

3. Od budynków zajętych na prowadzenie działalności       gospodarczej w zakresie 

udzielania świadczeń  zdrowotnych – 4,70zł  

4. Od pozostałych budynków, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego zł/m
2
 -  4,00 zł 5. Od budynków lub ich części zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie kwalifikowanym materiałem siewnym 

zł/m
2 
 - 10,80  zł.  

6. Od budowli – 2%  

7. Od 1m2 powierzchni gruntów:     

 a/ związanych z prowadzeniem działalności      gospodarczej zł/m
2 
– 0,64  zł  - jednogłośnie 

b/ pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatne statutowej działalności pożytku 

publicznego zł/m
2 
 - 0,16 zł   

c/ grunty pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 4,63  zł  

d/niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie  z dnia 
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9.10.2015 r. o rewitalizacji (Dzu.U. z 3.11.2015   poz.1777 ), i położonych na terenach dla 

których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod 

zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym 

obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w 

odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 

zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,04  

Opłaty lokalne 

1. Opłata targowa  

Handel z ręki, kosza – 4,00zł 

Handel z sam. osob.  – 7,00 zł 

Handel z sam. osob.  z przyczepą 10,00 zł                 

Handel z sam. Dostawcz.- 10,00 zł 

Handel z sam. Ciężarow. 12,00 zł 

 

Prowizja dla sołtysów – 9 %   

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  . obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Opatów 

podjęta została jednogłośnie.  

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  . ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości, opłaty targowej podjęta została jednogłośnie.  

 

Sekretarz Gminy powiedział na temat podejmowanej uchwały. 

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2018r. podjęta została jednogłośnie.  

 

Wójt Gminy wyjaśnił konieczność podjęcia uchwał w związku z wejściem w życie 

Reformy Oświatowej.  Nic nie zmieniamy ta uchwała, stanowi ona jedynie akt 

założycielski , na podstawie tych uchwał szkoły musza dostosować swoje statuty. 

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana Ciszewskiego w 
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Waleńczowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im.  Jana Ciszewskiego w 

Waleńczowie podjęta została jednogłośnie.  

 

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej  w 

Opatowie  w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Marii Konopnickiej  w Opatowie  

i. stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 

Tadeusza Kościuszki w Wilkowiecku ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza 

Kościuszki w Wilkowiecku  podjęta została jednogłośnie.  

 

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Juliana Tuwima w 

Złochowicach  w ośmioletnią Szkołę Podstawową im Juliana Tuwima w 

Złochowicach  podjęta została jednogłośnie.  

 

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych  w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Iwanowicach Dużych podjęta została jednogłośnie.  

 

 

Wójt Gminy poinformował, ze stawki pozostają takie same, jednak potrzebne jest 

podjęcie uchwały w sprawie taryf.  

Uchwała Nr 157/XXXVI/2017 w sprawie  przedłużenia czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Opatów podjęta została jednogłośnie.  

 

Ad- 7.  

Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów – nie było. 

Ad- 8 

Sprawy bieżące: 

Radny Piotr Rojszczyk – przystanek w Złochowicach przy szkole, nie ma tam jednej 

szyby. Zaapelował aby gmina spowodowała aby naprawić ten przystanek . 

- na ul. Długiej na wysokości nr 99 trzeba udrożnić drogę, poprosił aby usunąć 

zwaliska gruzu które się tam znajdują  
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- czy w jakimś najbliższym czasie będzie znów uskuteczniona sprawa azbestu  

Wójt wyjaśnił, ze będzie w roku przyszłym. 

 

Sołtys wsi Wilkowiecko  Jerzy Grzeliński – droga na ul. Mickiewicza  jest 

nieprzejezdna, mieszkańcy tej ulicy jeżdżą przez Kłobuck , a także ul. Wilcze Doły 

oraz ulica Sosnowa sa w tragicznym stanie. Poprosił aby Komisja Porządku 

Publicznego przyjechała zobaczyć te drogi.  

Sołtys wsi Opatów Tomasz Macherzyński- sprawa solarów 

Wójt poinformował, ze do końca grudnia ma być ocena formalna, dalej zobaczymy.  

 

Radny  Jan Ślusarczyk zapytał czy w budynku po szkole w Opatowie będzie tylko 

Biblioteka? 

Wójt Gminy wyjaśnił, ze piętro będzie przeznaczone na cele administracyjne 

Radny Piotr Rojszczyk zapytał czy Zakład Komunalny tez będzie przeniesiony do 

budynku po szkole. 

Wójt Gminy  - chcemy całkowicie wyjść z budynku Banku.  

Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z pismem Starostwa odnośnie przeznaczenia 

budynku po szkole rolniczej w Waleńczowie.  

Radny Tomasz Jeziorski – odpowiedział na temat wycinki drzewa w Dużych 

Iwanowicach  , wszczęta został procedura uzyskania zezwolenia.  

- odnośnie bezpieczeństwa na drodze przy przejściu do Gimnazjum -  Powiat postawił 

znaki i teraz został zaskarżony, ze nie zostały one wpisane w Program Organizacji 

Ruchu.  Dyrektor Zarządu Dróg wystąpi od 1 stycznia 2018r  o projekt legalizacji 

ruchu dla drogi ul. Szkolna  do ul. Kościuszki w Opatowie.  

Radny Powiatowy , krótko zapoznał z bieżącą realizacja zadań drogowych w powiecie 

oraz planami na najbliższy rok.  

Radny Dariusz Zając uważa, ze odpowiedź Starostwa odnośnie zbycia budynku po 

szkole rolniczej jest nie merytoryczna, pytał ewentualne zbycie budynku i takiej 

odpowiedzi oczekiwał.  

Radny Zając zapytał ile Starostwo dopłaciło do drogi Wilkowiecko Opatów. 

Pan Tomasz Jeziorski odpowiedział, że 189 852,99 zł a gmina Opatów 178 352 zł 

Radny Andrzej Zalski zapytał o pismo, które dotarło do niego podpisane przez Pana 

Koniecznego. 
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Przewodniczący RG wyjaśnił, ze każdy radny imiennie dostał takie pismo. 

Wójt Gminy powiedział, że 20 listopada br,  pisma od Pana Artura Koniecznego 

skierowane do radnych zostały zarejestrowane w kancelarii urzędu.  

Wniosek jest kierowany w trybie informacji publicznej, ale radni nie podlegają 

przepisom ustawy o udostępnianiu informacji publicznej , ale zawsze mogą 

odpowiadać na pytania mieszkańców. Urząd w tym momencie został zrównana jako 

skrzynka pocztowa, która przekazała te pisma wszystkim radnym.  

Adresatami nie jest Rada Gminy tylko imiennie każdy radny. Informacja w tum trybie 

nie może zostać udzielona, nie może tez radnym nic sugerować.  

Radny Dariusz Zając – uważa, ze to każdego radnego  indywidualna sprawa, 

aktywność radnych   jest w protokołach . 

Radny Mirosław Grzyb – stwierdził, ze przecież sesje są otwarte, ze każdy 

mieszkaniec może w nich uczestniczyć, wiec Pan Konieczny również.  

 

Przewodniczący RG zapoznał z pismem Państwa Koniecznych , w sprawie 

wyjaśnienia sprawy dot. rozpatrywania skarg.  

 



9 

  

 

  

Przewodniczący RG przygotował odpowiedź na to pismo :  

Państwo 

Katarzyna i Artur KONIECZNI 

ul. Krzepicka 108 

42-152 Iwanowice Duże 
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W odpowiedzi na Państwa pismo z dnia 3 listopada 2017 r. wskazuję, że doszło  

ze strony Państwa do nadinterpretacji lub błędnej interpretacji treści pisma, które zostało  

do Państwa skierowane w dniu 10 października 2017 r. (sygn. RG.0012.1.2017).  

W piśmie tym informowałem Państwa, że doszło do opóźnienia w rozpoznaniu 

Państwa skarg na działalność Wójta Gminy Opatów oraz dyrektora Szkoły Podstawowej  

w Iwanowicach Dużych m.in. dlatego, że Rada Gminy wyraziła wolę zapoznania się  

z rozstrzygnięciem sprawy sądowej, toczącej się przed Sądem Rejonowym i Sądem 

Okręgowym w Częstochowie. 

W piśmie tym, jak również we wcześniejszym postępowaniu, zmierzającym  

do rozpoznania Państwa skarg, nie wskazywałem (jak również nie czynił tego nikt inny), że w 

sprawie tej jesteście Państwo stroną postępowania, zatem nie mogło dojść do żadnego 

wprowadzenia Państwa czy Radnych Gminy Opatów w błąd; tym bardziej nie mogło dojść  

do naruszenia Państwa dóbr osobistych. 

Równocześnie wskazuję, tak jak w piśmie z dnia 10 października 2017 r., że sprawa  

o której mowa, mimo że nie dotyczyła Państwa, tylko innych osób, była zdaniem Radnych 

Gminy Opatów istotna dla prawidłowego rozpoznania i rozstrzygnięcia Państwa skarg. 

 

 

Radny Andrzej Zalski poprosił aby zapoznać również radnych z pismem, które 

wcześniej Przewodniczący RG wysłał do Państwa Koniecznych.  

Przewodniczący RG  zapoznał z tym pismem.  

Radny Zalski zauważył, ze zadaniem Przewodniczącego nie było usprawiedliwiać się , 

ze skarga była nie terminowo rozpatrzona, tylko przeprosić.  Do tego był zobowiązany 

prze RG.  

Przewodniczący RG zauważył, ze sprawa ta już była wyjaśniona na poprzedniej sesji, 

zapytał czy radni wyrażają zgodę na wysłanie przedstawionej odpowiedzi.  

Radny Tomasz Kotowicz zgłosił drobna korektę do pisma dot. kontekstu jednego 

zdania. 

Inni radni w tej sprawie nie wypowiedzieli swojego zdania.  

Radny Biernacki ogłosił, ze wszystkie Komisje odbędą swoje posiedzenia na temat 

projektu budżetu 7 grudnia br.   

Ad-9 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XXXVI zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

Protokołowała 

Joanna Krotla 


